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Protest na Staroměstském náměstí v Praze se změnil v bitku, zůstali i zranění. Policie nasadila vodní děla a slzný plyn. MAFRA – TOMÁŠ KRIST

TERMINÁTOR VÉMOLA JE
ZPÁTKY, PORAZIL NORA
MMA BOJOVNÍK KARLOS VÉMOLA SE VRÁTIL DO OKTAGONU STRANA 11

Svátek: Michaela, Michala

CENTRUM PRAHY
JAKO BITEVNÍ POLE
STRANA 2
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Vzkaz pro Aleše z Pardubic,
Jarku z Ostravy a Honzu
z Vyškova, které trápí úby-
tek vlasů, nám poslal Milan
z Brna.
Pana Milana otravoval rychlý
úbytek vlasů s tvořením nepří-
jemných čelních koutů až do
okamžiku, než narazil na speci-
ální vlasovou kosmetiku THER-
MAL. Z její kolekce si vybral
vlasový krém THERMAL
za 330 Kč a šampón THERMAL
také za 330 Kč.
Tyto výrobky tvoří spolu
kompletní kúru v poměru 2 ks
TH krému a 1 ks TH šampónu,
kterou užívá dva měsíce
a nemůže si ji vynachválit.
Poslal nám i adresu, kde lze
účinné přípravky objednat.

Je to: SENS – 697 01 Kyjov,
Komenského 606. Tel.: 518 615 091

VLASOVÝ HIT

www.thermal-sens.cz

inzerce

Odpůrci roušek
poskytli na své
akci prostor chuli-
gánům. „Je to ne-
zodpovědné,“ řekl
ministr vnitra.

Demonstrance několika sto-
vek odpůrců vládních naříze-
ní skončila bitkou sportov-
ních chuligánů s těžkooděn-
ci. Ti na policii zaútočili. Háze-
li po nich kamení, plechovky
a dělobuchy. Organizátoři
akci rozpustili, nedodržela se
současná opatření. Akce se ko-
nala v době, kdy v Česku platí
zákaz shromažďování nad
šest lidí, většina účastníků ne-
měla roušku. Davem zněla
i hesla typu „Prymulu do ply-
nu“, „Čechy Čechům“ nebo
„My jsme Sparta“. Policie naš-
la o chuligánů nebezpečné
předměty, třeba pyrotechni-

ku, boxery, teleskopické
obušky a také střelnou zbraň.
Několik z nich zadržela. De-
monstraci svolalo Hnutí ob-
čanské nespokojenosti
(HON), které na akci kritizo-

valo zavírání škol, podniků či
nošení roušek. Poukazovalo
také na ohrožení svobody.
Důvodem rozpuštění akce
bylo to, že organizátoři akce,
kterou hlídala tisícovka poli-

cistů, dali prostor i pro vyjád-
ření názorů fotbalovým a ho-
kejovým chuligánům. Zhruba
po hodině demonstrace strh-
la bitka, do které se zapojili
právě chuligáni. ČTK

v Modřicích roste,
pojďte růst s námi

hledáme OPERÁTORY
VÝROBY i další pozice

Více info na 800 700 078 nebo www.hybemesvetem.cz

Na dobu
neurčitou

Zajímavé
ohodnocení

Příjemné
prostředí

Češi s vlajkami po čase obsadili
Staroměstské náměstí.

● Na dlažbě, kde se protest
konal, byly křídou nakreslené
čtverce, každý vymezoval pro-
stor pro 20 lidí. Více jich totiž
pohromadě stát nemohlo kvů-
li koronavirovým opatřením.

● Policie měla pod kontrolou
přilehlé ulice kolem Staro-
městského náměstí. Například
ústí úzké Melantrichovy ulice
obsadili policejní těžkooděnci
tak, že vytvořili špalír, kterým

musel projít každý z přícho-
zích.

● K účasti sportovních příznivců
na demonstraci spolek HON
na facebooku v předstihu
uvedl, že to fanoušci „berou
jako šanci dokázat, že nejsou
jen primitivové, co se umí jen
vzájemně mlátit a dělat
bordel“.

● Demonstrace nakonec
skončila opačně. Při iniciden-
tu byly zraněny desítky účast-
níků a policistů.

Demonstrace na Staroměstském náměstí v Praze skončila potyčkami. ČTK

Rada města Brna

podle § 166 odst. 2 zákona č. 561/2004 Sb.,
o předškolním, základním, středním, vyšším odborném

a jiném vzdělávání (školský zákon),
ve znění pozdějších předpisů,

VYHLAŠUJE KONKURZ
na pracovní místo

• ředitel/ka Mateřské školy, Brno, Letní 3

Předpokládaný nástup k 1. 1. 2021

Termín pro podání přihlášky: 29. 10. 2020

Náležitosti, podmínky podání přihlášky a bližší informace naleznete
na www.brno.cz/Občan/Volná místa a výběrová řízení/Konkurzní

řízení na místa ředitelů škol a školských zařízení.

Demonstraci proti opatřením
vlády ovládli chuligáni

Citát

Nikdo nezpochybňuje
právo občanů demon-
strovat, vyjádřit svůj
názor, ale tady se bo-
hužel dostala do jedno-
ho pytle, nebo na jed-
no místo, skupinka ob-
čanů, kteří několikrát
demonstrovali mírumi-
lovně, nebyl s nimi žád-
ný problém, nicméně
teď se k nim přidali fot-
baloví chuligáni.
JAN HAMÁČEK,MINISTR VNITRA

Protest pouze ve vyznačených čtvercích

Covidové číslo

169
V Česku se od března, tedy
od začátku epidemie způso-
bené novým koronavirem,
nakazilo téměř 169 tisíc lidí.
V tomto týdnu počty případů
nemoci covid-19 v tuzemsku
třikrát překonaly rekord
a podle údajů deníku The
New York Times je Česká re-
publika podle počtu případů
nakažených na 100 tisíc oby-
vatel za uplynulý týden na
druhémmístě ve světě; stej-
ně tomu tak bylo i před týd-
nem. Hůře je na tom jen An-
dorra, malé knížectví mezi
Francií a Španělskem s asi
77 tisíc obyvateli a s rozlohou
přibližně jako Praha.

Neperte se!

Ministr vnitra Hamáček se
včera ještě před akcí vyjádřil
v televizi Prima. „Demonstra-
ce je v současnosti nezodpo-
vědnost,“ řekl Hamáček.

● Ten řekl, že nemá nic proti
vyjadřování názoru, ale
dodal, že policisté jsou vyčer-
paní z toho, jak koronavirus
postupuje do jejich řad, kdy
je denně evidováno 200-250
případů nákazy. Na starosti
podle něj mají jiné věci, než
se „prát s chuligány“.

● Další host včerejší debaty,
šéf STAN Vít Rakušan uvedl,
že „odpírači roušek“ podleh-
li dezinformacím. Požádal
demonstranty, aby se
k chuligánům nepřidávali.



www.metro.cz DOMOV pondělí 19. října 2020 03

Horácké divadlo slaví 80 let
Herci společně s dalšími divadelními zaměstnanci v sobotu instalovali
do oken a výkladů Horáckého divadla v Jihlavě výstavu mapující 80 let
existence této divadelní scény. Je to projekt, který po uzavření divadel
nahradí letošní oslavy vzniku Horáckého divadla. Celá akce byla vysílá-
na živě na sociálních sítích. ČTK

Víno hnije
Deštivé počasí minulého
týdne, které i na jihu Mora-
vy vylilo řeky z břehů, kom-
plikuje vinobraní. To je při-
tom teprve v polovině. Kro-
mě toho, že vytrvalý déšť
může poškodit hrozny, zne-
možňuje hlavně i samot-
nou práci ve vinohradě. Vi-
nohrady bývají na kopcích
a dešť půdu podmáčel. Na
snímku je vinař Jiří Madě-
řič z Moravského Žižkova.
Mluví o tom, že hrozny za-
čínají hnít. Sklizni by moh-
lo pomoci počasí tohoto
týdne, má být slunečno a
teploty vystoupají až k 15
stupňům. ČTK

Češi věří v souvis-
losti se šířením
koronaviru nejvíc
epidemiologům.

V souvislosti s informacemi
oc ovidu-19 důvěřuje nejvíce
Čechů expertům a epidemio-
logům, jsou to více než tři
čtvrtiny. Naopak nejméně
v tomto ohledu věří premié-
rovi Andreji Babišovi, jeho in-
formacím důvěřuje 36 pro-
cent lidí. Vyplývá to z průzku-
muKantar CZ, který zveřejni-
la Česká televize (ČT).
Za epidemiology a experty

následují veřejnoprávní mé-
dia - Český rozhlas a Česká te-
levize, jejich informacím dů-
věřuje 69 procent, respektive
68 procent lidí. Čtveřici nej-
důvěryhodnějších zdrojů uza-
vírá hlavní hygienička Jarmi-
la Rážová se 67 procenty. In-
formacím, které poskytuje

ministr zdravotnictví Roman
Prymula, který byl do funkce
jmenován 21. září, důvěřuje
asi polovina občanů, konkrét-
ně 52 procent.
V porovnání s premiérem

je ale podle analytika Kantar
CZ Pavla Ranochy propastný
rozdíl mezi tím, jak tomu, co
říkají, důvěřují voliči jednotli-
vých politických stran. „Ze-
jména je to vidět u pana pre-
miéra Babiše, tomu důvěřuje
88 procent voličů hnutí ANO,
u voličů ČSSD, KSČM je to
zhruba někde kolem polovi-
ny a u voličů opozičních
stran jenom asi 15 procent,“
podotkl. Více než premiérovi
důvěřují lidé i informacím
ostatních rozhlasových sta-
nic (51 procent), interneto-
vým zpravodajským serve-
rům (45 procent) a zpravodaj-
ství jiných televizí (42 pro-
cent). Průzkum se uskutečnil
od 21. září do 9. října a zúčast-
nilo se ho 1200 responden-
tů. ČTK

Opilec v horách
usnul na sněhu
Opilý osmadvacetiletý
muž z Havířova na Karvin-
sku zaměstnal v sobotu
horské záchranáře, hasiče
i policisty. Až do nočních
hodin po něm desítky lidí
pátraly na vrcholu Puste-
ven. Muž zavolal policis-

tům okolo 19 hodiny
s tím, že se ztratil v lese
na modré turistické znač-
ce kolem lanovky do
Ráztoky. Pátrací týmy ho
ale nenalezli. Muži se po
ohlášení zřejmě vybil mo-
bilní telefon nebo vyčerpá-
ním usnul a nebylo ho
možné kontaktovat. Za
dvacet minut od telefoná-
tu sám vyšel z lesa, ovšem

na jiném místě, kde se
ozval. Byl převezen do
nemocnice.

Řeky se uklidňují
Hladiny řek, které začaly
stoupat po vytrvalých deš-
tích konečně začaly kle-
sat. Lidé v zasažených mís-
tech - na Moravě a výcho-
dě Čech čeká úklid. ČTK

Věděli jste, že podle
výzkumů více než 50 %
pacientů neinhaluje své
léky správně?1

Více na www.mujinhalator.cz,
www.benu.cz/zdrave-plice

ve spolupráci s

Inhalace léčiva je přitom
důležitou součástí léčby
astmatu, CHOPN a dalších
onemocnění dýchacího
ústrojí.

Aby byly inhalace
co nejúčinnější, je nutné
dodržovat správnou
inhalační techniku.

INHALOVAT
JAK SPRÁVNĚ

Naši lékárníci vám rádi poradí

Inhalátor

NENÍ PARFÉM

CZ2010861416/10/2020

1 Molimard M, et al. Eur Respir J 2017;49:1601794u.

Odborníci
na covid-19

Krátce

inzerce
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Technici a bioche-
mici z Prahy mají
světový zvuk, vyla-
děný IT specialis-
ty.Metro vám před-
staví největší úspě-
chy v čele s ventilá-
torem CoroVent.

Koronavirus nejvíc ohrožuje
dýchací trakt, jehož funkce
nahrazuje vynález CoroVent.
Jde o plicní ventilátor ze stáje
Českého vysokého učení tech-
nického (ČVUT), přičemž vý-
robku dala konečnou tvář tře-
bíčská strojírenská firma
MICo. „Od minulého týdne si
mohou CoroVenty objedná-
vat tuzemské nemocnice,“
uvádí mluvčí ČVUT Andrea
Vondráková. „Už se ozvalo
pět nemocnic s požadavkem
na několik desítek kusů ze
182 vyrobených,“ doplňuje
rektor školy Vojtěch Petrá-
ček.

Příběh CoroVentu ovšem
brzdí zádrhel – dosud totiž
nemá českou certifikaci. Zato
tu americkou, od tamního
úřadu pro potraviny a léky
FDA vlastní již od srpna!

ČVUT proto napíná síly,
aby ventilátor zachraňoval ži-
voty i v tuzemsku. A protože
certifikace takového kom-
plexního přístroje obvykle
trvá více než roky, bude
k tomu potřeba výjimka mi-
nisterstva zdravotnictví.
„Doufám, že potřebné forma-
lity ministerstvo vyřeší bě-
hem několika dnů,“ věří rek-
tor Petráček. Ten jedním de-
chem doplňuje, že český Co-
roVent vyjde na přibližně
200 tisíc korun, zatímco běž-
né ceny jsou více než dvojná-
sobné. Jihomoravská firma
MICo, která 182 ventilátorů
vyrobila na jaře ze 14miliono-
vé sbírky, je údajně připrave-
na znovunastartovat výrobu.

Celé planetě
Software vyvinutý vědci
z Univerzity Karlovy, umí
najít aktivní místa na po-
vrchu proteinu, kde se mo-
hou vázat malé molekuly
(na obr.). Jejich identifika-
ce je nezbytná i pro vývoj
léku na covid-19. „Uživate-
li stačí zadat cílový protein
a za několik okamžiků vidí
jeho aktivní místa. Díky
tomu jej mohou okamžitě
využívat akademické týmy
z celého světa,“ uvádí za
tým Luboš Veverka.

Řešení krize
Ekonomové z CERGE-EI,
společného pracoviště Aka-
demie věd a Univerzity Kar-
lovy, přicházejí s projek-
tem IDEA anti COVID-19.
Ten hodlá zmírnit dopady
očekávané ekonomické kri-
ze na českou společnost.
„Po lékařích budou potře-
ba ekonomové. Naše mo-
dely a analýzy pomohou,
aby se lidé netopili v dlu-
zích, aby zkrachovalo co
nejméně firem,“ uvedl
Daniel Münich z think tan-
ku IDEA.

DAVID
HALATKA
david.halatka@metro.cz

Je to covid?
Společnost GeneSpector,
jež je dceřinou firmou Kar-
lovy univerzity, v září před-
stavila sadu pro laborator-
ní diagnostiku nemoci co-
vid-19. Na počátku října
pak GeneSpector uvedla
soupravy umožňující rozli-
šit covid-19 a chřipku A či
B. „Obě zmiňované soupra-
vy poskytují větší bezpeč-
nost nejen pro zdravotnic-
ký a laboratorní personál,“
uvádí projektová manažer-
ka Daniela Králíková.

Chytrý lapač
„Oproti současným rychlo-
testům je hlavním benefi-
tem našeho biosenzoru
kombinace rychlosti a citli-
vosti detekce,“ uvádí Hana
Lísalová z Fyzikálního ústa-
vu Akademie věd ČR.
„Naše metoda vyhledá pří-
mo částice koronaviru a vý-
sledek měření bychom
měli k dispozici již do půl
hodiny,“ dodává Lísalová.
Infekci covidu tak bude
možné zachytit již v její po-
čáteční fázi.

Ventilátor CoroVent ČVUT

GENESPECTOR

BIOLOGICKÉ CENTRUM AV ČR

MFF UK

Česká věda luští covid-19
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Zámecký pánMiloš
Dempír si plní svůj
celoživotní sen.

U břehu Nechranické přehrady
v malé obci Chbany na Chomutov-
sku se nachází lidmi téměř zapome-
nutý barokní zámek Poláky. Stavba,
jejíž historie sahá do roku 1546, se
po 30 letech chátrání dočkala rozsáh-
lé opravy. Letos v lednu ji koupil Mi-
loš Dempír, rekonstrukce zámečku
pro něj znamená splnění snu i celoži-
votní dílo. Na zámku chce později
i bydlet, zároveň ho chce ukázat ve-
řejnosti. „V době, kdy tu hospodařil
státní statek, tak zámek nijak nepo-
škozovali. Nedocházelo tu k žádným
modernizacím ani přestavbám. Díky
tomu se zámek autenticky dochoval
ve stavu z doby 1928, kdy byl naposle-
dy upravován tehdejšími majiteli,“
uvedl Dempír.
Stát zámek využíval 40 let před re-

volucí, po roce 1989 připadl v restitu-
ci zámek dědičkám, které ho proda-
ly. Právě kvůli pozdějším častým
změnám majitelů zámek zchátral
a stala se z něj jedna z nejohroženěj-
ších kulturních památek v republice.
Nový majitel se rozhodl šestnáctipo-
kojový zámek opravit ve spolupráci

s památkáři tak, aby vypadal jako ve
20. letech minulého století. Činí tak
podle dochovaných fotografií exterié-
ru, interiér chce vybavit prvorepubli-
kovým nábytkem po svých prarodi-
čích. Teď doufá, že se mu podaří zís-
kat soubor kachlových kamen, které
v minulosti odcizili vandalové.
V zámku po nich zůstaly pouze za-
čouzené stěny. „Ale zůstaly tady
okna, dveře, parketové podlahy, štu-
ková výzdoba i takové drobné detaily
jako kování oken. Prvků výzdoby je
tady strašně moc, takže je co zachra-
ňovat a záchrana v podstatě přichází
za pět minut 12,“ řekl zámecký pán
Dempír.
Zámek je v současné chvíli podle

něj na hranici své existence. V hava-
rijním stavu jsou zejména střechy,
majitel je zatím provizorně opravil.
S obnovou zámku Dempírovi pomá-
hají i dobrovolníci. Podařilo se jim od-
stranit letité porosty a vyčistit nádvo-
ří od sutin. Pracují i na drobných re-
novacích a vrací zámecký park do pů-
vodního stavu. Kromě parku a přileh-
lých staveb pro tehdejší služebnictvo
patří ke stavbě i renesanční sklepení
z 16. století. Za čtyři roky by chtělma-
jitel po zajištění střech a stropů po-
prvé provést zámkem návštěvníky.
Oprava ale bude trvat zhruba dvacet
let a vyjde odhadem na 35 milionů
korun. ČTK

Záchrana zchátralého zámku bude trvat dvacet let. 2x ČTK

* Nabídka ovoce a zeleniny neplatí pro filiálku Praha-Hloubětín.iinyny nepneplatlatí pí proro filfiliáliálkku Prarahaha* N* Nabíabídkadka ovovoceocee a zelen

-44%

24,90
44,90

-42%

19,90
34,90

-28%

4,90
6,90

-33%

59,90
89,90

NABÍDKA PLATÍ
OD 19. 10. DO 20. 10.

*Paprika
trikolora
dovoz Španělsko
I. jakost
500 g balení
(=1 kg 49,80)

CRÈME BONJOUR
Roztíratelný směsný
tuk
250 g
(=100 g 7,96)

JOJOMI
Instantní
polévka
různé druhy
50 g
(=100 g 9,80)

L'OR
Kávové kapsle
Profondo/Ristretto
10 ks
52 g
(=100 g 115,20)

Nová alej u Prahy
Mezi Hostivicí a Jenčí u Prahy je
nově obnovená historická cesta,
přibyla u ní alej Porozumění, na
jejíž výsadbu přispělo šest desí-
tek v Praze působících ambasád i
veřejnost. Kromě symboliky me-
zinárodní spolupráce alej přispě-
je k ochraně životního prostředí,
řekl při dnešním sázení stromů
ministr zahraničí Tomáš Petří-
ček. Alej vznikla v rámci iniciati-
vy Nadace Partnerství, jejímž cí-
lem je propojit lidi, obce i různé
organizace a podporovat ekolo-
gickou stabilitu krajiny v rámci
různých projektů včetně obnovy
cest a sázení alejí.

Obchody před Vánoci
zavřené nebudou
Vláda nechystá v předvánočním
období zavírat obchodní centra
a obchody. Nastaví ale opatření,

která se budou týkat rozestupů,
dezinfekce nebo počtu lidí v jed-
notlivých obchodech. V pořadu
České televize Otázky Václava
Moravce to uvedl ministr prů-
myslu a obchodu Karel Havlíček.

Historie slavných rodů
Od příští turistické sezony se
změní prohlídkové okruhy na
zámku v Litomyšli. Jeden se bude
věnovat jeho historii od vystavě-
ní Pernštejny roku 1567 až po
Valdštejny-Vartenberky. Prohlíd-
ka bude zakončena zámeckým di-
vadlem. Druhý okruh představí
zámek jako příležitostné sídlo
knížecí rodiny Thurn-Taxisů
i jako místo návštěvy rakouské-
ho císaře Františka Josefa I. Patřit
k němu bude i prohlídka zámec-
ké kaple. Zachován zůstane letní
zkrácený okruh pro rodiny s dět-
mi. Na zámek se také vrátí další
původní dobový nábytek či jeho
obdoby z jiných památek. ČTK

Krátce

Opraví ruinu
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Archeologovi a vědci Davidu Moulisovi je 36 let. ZDENĚK JAROLÍM David Rafael Moulis při práci v Tel Azece FACEBOOK (LAUTENSCHLÄGER AZEKAH EXPEDITION)

Ve svých 36 letech je David
RafaelMoulis členemmeziná-
rodního týmu archeologů,
ale také vědeckým pracovní-
kemna katedře Starého záko-
na Evangelické teologické fa-
kulty Univerzity Karlovy
v Praze. Vystavuje také své fo-
tografie, převážně z Izraele.

Řeknete nám více o expe-
dicích v Izraeli.
Expedice, kterých se účast-

níme, mají různé cíle a věnu-
jí se různým časovým obdo-
bím. Například na lokalitě
Chribet Qeiyafa jsme se věno-
vali 10. století před Kristem,
což je podle tradičního dato-
vání doba, kdy měl vládnout
král David a vznikal Judský
stát. Nebo jsme veMěstě Davi-
dově v Jeruzalémě hledali
drobnýmateriál pro laborato-
ře, pomocí něhož bylo mož-
né poprvé přesně datovat jed-
notlivé sídelní vrstvy, a v pří-
padě Tel Azeky je jedním
z cílů zjistit, jak významná
byla tato pevnost v době bron-
zové a železné. V loňském
roce jsme se s izraelskými ar-
cheology vrátili na Tel Mocu,
což je západní předměstí
dnešního Jeruzaléma, aby-
chom pokračovali na výzku-
mu judského chrámu z
10. století před Kristem. Ten
objevili naši kolegové už
v roce 2012 při výstavbě mos-
tu, ale místo museli opustit
a vše zahrnuli pískem, aby
pro pozdější výzkum, který
přišel až v roce 2019, rozlišili,
co ještě nebylo vykopáno.

Čím byl výjimečný váš po-
byt v Jeruzalémě?
Kromě toho, že jsem měl

možnost poznat celou řadu
archeologů nejen v terénu,

ale i na přednáškách, tak
jsem snad zlepšil i svoji
hebrejštinu. Hodně jsem
také cestoval po všech mož-
ných koutech Izraele a ve vol-
ných chvílích jsem se toulal
s fotoaparátem ulicemi Je-
ruzaléma, kde se neustále
děje něco, co stojí za zvěčně-
ní. Ať už jsou to náboženské
oslavy, poutníci z celého svě-
ta, pravidelné protesty, či nej-
různější kulturní akce. Bě-
hem této doby jsem si i díky
raketovým útokům z Gazy
uvědomil, že to, co často řeší-
me za problémy v naší společ-
nosti, jsou jen povrchní věci
a že máme potřebu neustále
na něco nadávat, i když se
máme poměrně dobře. Zkus-
te pozorovat, kolik lidí vám
při otázce, jak se jim daří, od-
poví jen trochu pozitivně.

Jak vnímají archeologické
vykopávky Izraelci? Zají-
mají se o svoji historii?
Vlastní historie je pro Izra-

elce důležitá. Obecně lidé na
Blízkém východě znají svoje
rodokmeny i několik staletí
dozadu. U moderního státu,
který své nároky na tuto
zemi zakládá na posvátném
textu a dávné historii, je otáz-
ka porozumění vlastním ději-
nám dost klíčová. Na vyko-
pávkách pak můžete potká-
vat zvídavé skupiny malých
dětí, ortodoxních studentů,
vojáků a dalších turistů, kteří
se někdy povinně skrze prů-
vodce dozvídají o jednotli-
výchmístech své historie. Jed-
nou námdokonce izraelští vo-
jáci, se kterými jsmeměli spo-
lečné ubytování, pomáhali
s mytím keramiky a detailně
se zajímali o námi zkouma-
nou lokalitu. Archeologické

výzkumy mohou být na dru-
hé straně i problémempro ce-
lou řadu lidí, protože reálně
hrozí nález hrobu, či starově-
kých lidských ostatků zavale-
ných po zemětřesení či dáv-
ném boji, se kterými je potře-
ba manipulovat a zkoumat
je. A místo posledního odpo-
činku by správněmělo být ne-
dotknutelné.

Jak jste se k archeologii
dostal?
Byl to delší a neplánovaný

proces. Nějak se to všechno
postupně seběhlo. Během
cest po Blízkém východě mě
fascinovala starověká místa,
která jsem znal jen z knih
a přednášek, ale najednou
jsem tam stál a chtěl jsem vě-
dět více. Návštěva Kumránu a
Tel Aradu mě přivedla na
téma závěrečných prací, kdy
jsem se poprvé setkal s arche-
ologií, ale pouze v teoretické
rovině. Až studium na Evan-
gelické teologické fakultě UK
mě zavedlo na první výzkum
v Izraeli a v dalším roce už
jsem při studiích na Hebrej-
ské univerzitě kopal v Jeruza-
lémě ve Městě Davidově, Ein
el-Jarbě v Galileji, nebo
Fasa´elu v Judské poušti.

Jak se žije archeologům?
Vzhledem k tomu, že se ex-

pedice většinou konají jen
pár týdnů v roce, člověk vme-
zičase zapomene na ten všu-
dypřítomný prach, horko
s vlhkem dohromady a mini-
mum spánku, a opět se začne
těšit na nová dobrodružství,
na přátele, které zase uvidí
a na často dokonalou souhru
celého týmu, který tvoří lidé
z různých koutů světa. Moje
další práce s archeologií bě-

hem roku je pak spíše v teore-
tické rovině. Je to práce na od-
borných článcích, výuka stu-
dentů nebo organizace před-
nášek kolegů z izraelských in-
stitucí. Kdybych trvale půso-
bil v Izraeli, s terénními vý-
zkumy bych byl skoro v kaž-
dodenním kontaktu. A vlast-
ně je to i dobrá cesta k odrea-
gování a odpočinku, protože
jste skoro celý den na čers-
tvém vzduchu, ideálně mimo
město a snad i na chvíli zapo-
menete na všechny emaily,
tabulky, sociální sítě a neustá-
lou online dostupnost.

Rozeberete vaši disertační
práci „Svatyně v Tel Aradu
ve světle nejnovějších kul-
tických nálezů v oblasti
Judského království“...
Nejprve jsemměl v úmyslu

vypíchnout jedinečnost svaty-
ně v Aradu z území někdejší-
ho Judského království, ale
než jsem práci dokončil, do-
šlo k objevu druhého chrámu
v Tel Moce a malé svatyně
u brány ve městě Lakíš. Proto
jsemmusel cíle práce přehod-
notit a snažil jsem se zrekon-
struovat podobu judského
kultu z pohledu archeologie
s přihlédnutím na novinky.
Po porovnání nálezů je zřej-
mé, že neexistovala jednotná
pravidla pro architekturu sva-
tyní, podobu obětních oltářů,
ani pro formu, jakou měly
být svatyně vyřazeny z provo-
zu, nejčastěji koncem8. stole-
tí před Kristem. Navíc, na ně-
kterých lokalitách byly obje-
veny jen nepřímé důkazy
k existenci svatyně v podobě
oltáře a kultických předmě-
tů. To vše jsou jen malé stříp-
ky z velké mozaiky, kterou
postupně skládáme a s kaž-

dým dalším objevem semůže
náš pohled na celou věc po-
změnit.

Také vaše diplomová prá-
ce je zajímavá. „Lidé ze
svitků odMrtvého moře“.
Řeknete nám k ní více?
Už tehdy jsem se zajímal

o život ve starověku a po zmí-
něné návštěvě Kumránu
jsem chtěl porozumět životu
zajímavé židovské komunity
z 2. století před Kristem, kte-
rá měla žít v Jeruzalémě, Da-
mašku, ale hlavně zde v Ku-
mránu v nehostinném pro-
středí nad Mrtvým mořem.
O této skupině máme omeze-
né informace přímo ze svitků
jako je Řád Jednoty a z pera
historika Josefa Flavia. O vzta-
hu mezi svitky a Kumránci
panují různé teorie a zároveň
je doposud zahalena tajem-
stvím osoba známá coby Uči-
tel spravedlnosti.

Pravidelně publikujete.
Vyzdvihl byste některé
téma?
Točím se hodně kolem jud-

ských svatyní, ale občas se za-
měřím i na nějaký symbol
spojený s blahobytem a pro-
speritou, který měl svoji roli
napříč starověkými kultura-
mi Předního východu. Podob-
ně tomu bylo umotivu graná-
tového jablka, které mě do-
provází na cestách po Orien-
tu. Barva šťávy připomínající
krev, nekonečný počet semí-
nek skrývající nové stromy
jako nesmrtelnost a věčnost
a jeho léčivé schopnosti
z něj udělaly důležitou ko-
moditu již ve starověku.
A i dnes se promítá do mo-
derního umění, léčitelství
a gastronomie. JANA BERANOVÁ

Málo spánku a všude prach.
Tak žije archeolog na expedici

Více najdete na

WWW.METRO.CZ
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Trump může
stavět hřiště
Skotské úřady schválily
plány rodinného podniku
amerického prezidenta
Donalda Trumpa postavit
druhé golfové hřiště ve
správní oblasti Aberde-
enshire, navzdory protes-
tům ekologických aktivis-
tů. Osmnáctijamkové hřiš-

tě se bude jmenovat
MacLeod po Trumpově
matce Mary Anne MacLeo-
dové a nacházet se bude
vedle původního golfové-
ho rezortu Trump Inter-
national severně od Aber-
deenu, které se otevřelo
v roce 2012. Ekologové
kritizovali již první golfo-
vé hřiště, které částečně
zničilo pobřežní písečné
duny v oblasti.

Slováci chystají
plošné testování
Slovenský premiér Igor
Matovič v sobotu uvedl,
že v zemi plánuje otesto-
vat na koronavirus všech-
ny obyvatele, patrně s vý-
jimkou dětí do deseti let.
Zatím ale nebylo rozhod-
nuto, zda podstoupení tes-
tu bude povinné. ČTK

inzerce

Vietnamská armáda po mo-
hutném sesuvu půdy po-
hřešuje dvaadvacet vojáků.
Třimrtví byli již nalezeni. Ne-
štěstí se stalo v provincii Qu-
ang Tri ve střední části země.
Sesuv zavalil v provincii

Thua Thien-Hue dalších tři-
náct lidí, většinou se také jed-

nalo o příslušníky armády.
„Nikdy jsme při přírodní kata-
strofě neztratili tolik vojáků
včetně dvou generálů a vyso-
kých důstojníků,“ uvedla vlá-
da na Facebooku. Podle mé-
dií vystoupaly řeky v provin-
cii Quang Tri na dvacetileté
maximum. ČTK

Vysmíval se kandidátce na viceprezidenta
Americký republikánský senátor David Perdue na shromáždění v Georgii v rámci prezi-
dentské předvolební kampaně zesměšňoval svou kolegyni v Senátu Kamalu Harrisovou.
Demokratka Harrisová kandiduje ve dvojici s Joem Bidenem, který si ji vybral na funkci
viceprezidentky. Kalifornská senátorka je dcera přistěhovalců z Jamajky a Indie a o svém
jménu řekla, že správná výslovnost je Kommala. Na setkání s voliči ve městě Macon se
Perdue s přeháněním snažil několikrát vyslovit senátorčino jméno a nakonec pokusy
vzdal se slovy: „Tak nevím, ale ať“. Na to dav reagoval smíchem. Perdue usiluje o zno-
vuzvolení do Senátu proti demokratovi Jonovi Ossoffovi a jejich souboj je těsný. Ossoff
na Twitteru napsal, že by se Perdue k takovém zesměšňování kolegy neuchýlil, kdyby šlo
o muže či bělocha. Mluvčí kampaně Harrisové Sabrina Singhová napsala, že to bylo neu-
věřitelně rasistické, zatímco Perdueho mluvčí tvrdil, že senátor prostě jméno Harrisové
špatně vyslovil a nic tím nemyslel. 2x AP

Zájemci o koupi se
museli zavázat, že
zvířatům poskyt-
nou zdravé a bez-
pečné prostředí.

Město Lakeland na americké
Floridě prodává veřejnosti de-
sítky labutí – potomků ptačí-
ho páru, který městu v roce
1957 věnovala britská králov-
na Alžběta II. Opeřencům se
dařilo natolik, že se přemno-
žili. Labutě patří k městu La-
keland skoro sto let, na jeze-
ře Morton žily přinejmenším
od roku 1923.
Do roku 1953 však zmizeli,

snědli je buď aligátoři, nebo
se staly oběťmi psů. Jedna ro-
dačka z Lakelandu, která v té
době zrovna žila ve Spoje-
ném království, se proto roz-
hodla napsat britské králov-
ně, zda by neposkytla městu
labutě darem. „Většina labutí
v Británii jsou technicky vza-
to majetkemmonarchie,“ vy-
světlila britská stanice BBC.
Panovnice odpověděla klad-

ně. Vymínila si přitom, aby
obyvatelé Floridy přispěli
300 dolary (podle inflační kal-
kulačky tato suma odpovídá
dnešním skoro 1000 dola-
rům, tedy více než 23 tisíci ko-
runám) na odchyt a transport
elegantních opeřenců. V úno-
ru 1957 do Lakelandu přices-
toval z Británie pár labutí vel-
kých.
Od té doby kolem jezera

žijí generace jeho potomků.
Jenže se přemnožili a na vod-
ní hladině začalo být těsno.
Nyní jich tam žije 86 kusů.
Město se proto rozhodlo 36 je-
dinců prodat veřejnosti. Jed-
noho opeřence nabídlo za
400 dolarů (přes 9000 korun).
Lidé si mohli koupit maxi-

málně dva kusy najednou
a museli podepsat smlouvu,
ve které se zavázali poskyt-
nout opeřencům zdravé a bez-
pečné prostředí, včetně vod-
ního zdroje, jako je jezero
nebo rybník. O podmínkách
prodeje informoval list The
New York Times.
Lidé si mohli žádat o koupi

labutí minulý týden, město
v jeho závěru vybralo vhodné
zájemce. ČTK a MET

Nechte svou firmu
v klidu růst

heliosnephrite.cz

Sesuvy. Pohřešují
desítky vojáků

Krátce

Labutě jsou
už na obtíž
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Mít všechny peníze v bance
nebo třeba pod polšářem se
moc nevyplácí. Inflace totiž
nenápadně vaše úspory ukra-
juje. Jedním z řešení je tak in-
vestovat. „Je to jednoduché
a vhodné prakticky pro kaž-
dého, kdo chce, aby jeho vý-
nos překonal inflaci,“ říká
v rozhovoru obchodní ředitel
společnosti Ronda Invest
Lukáš Blažek.

Zkuste úplnému laikovi
vysvětlit, jak funguje
investování do úvěrů,
které nabízíte?
Celé to funguje tak, že naše

společnost na jedné straně
poskytuje úvěry pro podnika-
tele, na straně druhé pak
umožňuje investovat do těch-
to úvěrových pohledávek.
Ronda Invest nejdříve důklad-
ně posoudí a pak zafinancuje
nějaký podnikatelský záměr.
Investoři pak do takto poskyt-
nutých a prověřených úvěrů
investují. Investoři tedy nabý-
vají tzv. participace na úvě-
rech a Ronda se s nimi dělí
o úrokový výnos z úvěrové po-
hledávky.
Velkou výhodou pro inves-

tory je fakt, že všechny úvěry
jsou zajištěné bonitními ne-
movitostmi, které ani v dneš-
ní době neztrácí hodnotu,
takže se jedná o bezpečnou
formu investice.

U investování je důležitý
výnos. Jaký lze získat
u vás?
Výše výnosu je dána výbě-

rem konkrétní úvěrové po-
hledávky. Výnosy se pohybu-
jí v pásmu od čtyř do šesti pro-
cent ročně, přičemž investoři
neplatí žádné vstupní poplat-
ky za zřízení investice ani pra-
videlné paušální poplatky.
V tom je velký rozdíl oproti
například podílovým fon-
dům, kde zaplatíte nezřídka
vstupní poplatky na úrovni
3-4 procent z investované
částky.

Jak je to s délkou
investice?
Ta se také liší podle kon-

krétního úvěru. Nejkratší
může být řádově v měsících,
maximální délka investic je
pět let. V současné době
máme v nabídce nejkratší in-
vestici s cílovou splatností 12
měsíců, nejdelší pak pět let.

Do čeho konkrétně lze
investovat?
V nabídce máme aktuálně

celkem 15 úvěrů, do kterých
jemožné investovat. Ve větši-
ně případů je minimální in-

vestovaná částka 10 tisíc ko-
run a vedle tohomáme 4 akč-
ní úvěry, u kterých je mini-
mální výše investice 1000 ko-
run. Zájemci tak mohou in-
vestovat i poměrněmalé část-
ky a vyzkoušet si, jak to fun-
guje a případně poté investi-
ce navýšit.
Velice oblíbený je napří-

klad akční produkt, kde jsme
klientovi poskytli úvěr ve výš-
ce 8,2 milionu korun. Úvěr je
zajištěn bytovou jednotkou
v pražských Jinonicích v hod-
notě 12,8 milionu korun.
Do úvěru je možné investo-

vat už od 1 000 korun s výno-
sem 6 procent ročně, který je
pevně daný. Tato konkrétní
investice je na 5 let. Pokud by
někdo měl zájem o investici
na kratší dobu, nabízíme
např. úvěr na necelé dva roky
zajištěný bytovýmdomemna
pražských Vinohradech s vý-
nosem 4,8393 procenta roč-
ně. Účelem úvěru je rekon-
strukce zmiňovaného bytové-
ho domu na Vinohradech.
I tuto investici je možné si vy-
zkoušet už od 1 000 korun.

Je takové investování
bezpečné?
Stojíme si za tím, že tato

forma investování je bezpeč-
ná, a to především z již zmí-
něného důvodu, že všechny
úvěry, které nabízíme k inves-
tování, jsou zajištěny nemovi-
tostmi ve vybraných lokali-

tách. Většinou se jedná o rezi-
denční nemovitosti v Praze
a středních Čechách, kde je
po bytech i rodinných do-
mech vysoká poptávka, sou-
časně nedostatečná nabídka
a nemovitosti jsou tedy dosta-
tečně likvidní. Pro investora
to znamená nízkou míru rizi-
ka, neboť v případě problé-
můúvěrového klienta se splá-
cením se nemovitost prodá
a z výtěžku se uspokojí inves-
toři.
Důležité je také zdůraznit,

že úvěry jsou poskytovány
maximálně do výše 70 pro-
cent hodnoty zajištění úvěrů.
Zbývajících 30 procent hod-
noty nemovitosti tvoří rezer-
vu, která pokryje případné ce-
nové výkyvy na trhu nemovi-
tostí nebo případné náklady
spojené s vymáháním.

Prověřujete žadatele
o úvěr?
Důkladně prověřujeme bo-

nitu každého žadatele o úvěr,
jeho podnikatelský záměr
a schopnost generovat pří-
jmy pro splácení úvěru.
Zvláštní pozornost věnujeme
posouzení nemovitého zajiš-
tění, které je prováděno nezá-
vislým odhadcem a následně
je tento odhad podroben in-
ternímu posouzení na odděle-
ní řízení rizik.
U každého případu rovněž

provádíme právní prověrku
zaměřenou na identifikaci

a vyhodnocení případných
právních rizik souvisejících
s daným případem.

Může u vás investovat
i úplný laik? Poradíte mu?
Určitě, je to jednoduché

a vhodné prakticky pro kaž-
dého, kdo chce, aby jeho vý-
nos překonal inflaci. Investo-
vání probíhá přes uživatelsky
přívětivou on-line platformu
na našich webových strán-
kách www.rondainvest.cz,
kde je vše podrobně a návod-
ně vysvětlené. Investují u nás
jak fyzické osoby, tak podni-
katelské subjekty.

A co když investorovi ne-
bude vyhovat investování
jen přes internet?
I když je investování on-

line, stále si zakládáme na
osobnímpřístupu. Takže kaž-
dý klient má přiřazeného ob-
chodníka, který je mu k dis-
pozici v případě jakýchkoliv
dotazů. Klientům, kteří
upřednostňují osobní kon-
takt nebo nemají přístup k in-
ternetu, umožňujeme osob-
ní jednání přímo na naší po-
bočce v centru Prahy.

Nacházíme se v nejisté
době. Je vhodné se teď
pouštět do investování?
Podle našeho názoru není

výhodné mít všechny peníze
v bance nebo třeba doma pod
polštářem. Inflace se dnes po-

hybuje nad tři procenta a úro-
ky na účtech v bankách klesa-
jí. Někde se pohybují kolem
jednoho procenta, někde ale
i 0,2 procenta. Tak jak tak, in-
flaci nepřeskočí. Proto je vý-
hodnější se zamyslet nad
tím, kam bezpečně našetře-
né peníze uložit tak, aby se
zhodnotily.
Samozřejmě každé investo-

vání je spojené s určitým rizi-
kem, krize nekrize, toho by
siměl být vědomkaždý inves-
tor. Můžete investovat napří-
klad do firemních dluhopisů,
kde je často výnos podobný
jako u nás. Dluhopisy ale vět-
šinou bývají nezajištěné, což
v případě nezdaru projektu
může znamenat ztrátu celé
investované částky.
Bezpečí investic do úvěrů

u Ronda Invest posiluje sku-
tečnost, že všechny úvěry na-
bízené k investování jsou zá-
roveň dozajištěny formou no-
tářského zápisu se svolením
k přímé vykonatelnosti, kte-
rý urychluje případný vymá-
hací proces a umožňuje rych-
lé zpeněžení zastavené nemo-
vitosti například formou
dražby.

Jaké jsou vaše dosavadní
zkušenosti?
Jsme pyšní na to, že i ve stá-

vající nelehké době nám naši
dlužníci bez problémů splácí
a tím pádem tedy vyplácíme
výnosy včas i našim investo-
rům. Jinými slovy nemáme
žádného investora, který by
nedostal včas vyplacenou byť
jen jedinou splátku výnosu.
Určitě to nepřeceňujeme, ale
utvrzuje nás to v tom, že náš
model postavený na hmata-
telných základech – tedy ne-
movitém zajištění v kombina-
ci s přísnou úvěrovou politi-
kou je dlouhodobě udržitel-
ný, a to i v této době.

Na Facebooku máte zprá-
vu, že došlo k předčasné-
mu splacení úvěru u pro-
jektu Rodinné domy
- Praha-Kolovraty. Co
to pro vaše klienty
znamená?
Pro klienty, kteří do tohoto

úvěru investovali, je to skvě-
lá zpráva v tom, že dostali vy-
placenou investovanou část-
ku zpět s předstihem a také
to svědčí o dobré bonitě klien-
ta, protože úvěr byl refinanco-
ván bankou. Podle nás je kaž-
dé splacení úvěru vždy pozi-
tivní zkušeností a nejlepší re-
ferencí pro investory, proto-
že potvrzuje, že nabídka in-
vestic do úvěrů u Ronda In-
vest je kvalitní. METRO

Lukáš Blažek RONDA INVEST

Ronda propojuje

Česká společnost Ronda
Invest se zaměřuje na
poskytování zajištěných
úvěrů malým a středním
podnikatelům v Česku a na
Slovensku, a zároveň nabízí
klientůmmožnost do těchto
úvěrů investovat.

● Společnost propojuje podni-
katele s životaschopnými
projekty, kteří na jejich reali-
zaci potřebují půjčit peníze,
a lidi s volnými financemi,
kteří chtějí investovat.

● Více o společnosti i návod
jak investovat najdete na
webuwww.rondainvest.cz.

● Ronda Invest má také sestru
Ronda Finance, která pro kli-
enty zajišťuje platební služ-
by a je zapsána v registru po-
skytovatelů platebních slu-
žeb malého rozsahu vedené-
ho Českou národní bankou
jako orgánem dohledu nad
finančním trhem.

Investování si můžete vyzkoušet
například i s malými částkami
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INZERCE

Slova vpisujte okolo číslice doprava,
první písmeno je vždy nad číslicí.
1. silný provaz
2. vodní tok
3. opět

4. patřící nám
5. tajenka
6. krátký kabát

7. oděvy
8. autor Nany
9. kruh

DNES

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.40 Cestománie
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Labyrint (6/7)
21.10 Reportéři ČT
21.50 Já, Mattoni
22.45 Na stopě
23.10 Kriminalista
00.10 AZ-kvíz
00.45 Na forbíně TM
01.25 Z metropole, Týden v re-

gionech
01.55 Kalendárium
02.05 Sváteční slovo katolického

kněze Pavla Cieslara

16.05 Dobrodružství vědy
a techniky

16.35 Letecké katastrofy
17.20 Tresty v Čechách (6/6)
17.50 Japonsko z výšky:

Divoký sever (1/5)
18.45 Večerníček
18.55 Uchem jehly
19.20 Paláce 1. republiky

na nábřeží Vltavy
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Starověké říše
21.00 Vynálezy, které změnily

svět
22.00 Večírek
23.40 Půlnoční kovboj
01.30 Queer

16.00 Castle na zabití II (20)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (3916)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Specialisté (115)
21.20 Specialisté (101)
22.25 Námořní vyšetřovací

služba: NewOrleans V (9)
23.15 Castle na zabití II (20)
00.15 Odložené případyVII (7, 8)
01.50 Námořní vyšetřovací

služba: NewOrleans V (9)
02.30 Krok za krokemVI (2)
03.05 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (808)

16.25 Policie v akci
17.25 Krimi zprávy
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Sport
19.55 SHOWTIME
20.15 SestřičkyModrý kód (16)

Výbuch. Seriál (ČR, 2020)
21.35 Poklad z půdy
22.40 Hudson a Rex (16)

Slepá spravedlnost. Krimiseriál
(Kan., 2019)

23.45 Policie v akci
00.45 Námořní vyšetřovací

služba VIII (3)
Zkrat. Krimiseriál (USA, 2010)

01.40 Walker, Texas Ranger III (5)
02.40 Jake a Tlusťoch III (17)
03.40 Prostřeno!

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
11.00 Tattoo Fixers
11.30 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
15.00 Mixxxer Live
17.00 Óčko hity
17.30 Top 3 YouTube Chart
17.45 Óčko hity
18.00 K-POP SPECIÁL
19.00 Moje desítka
20.00 Óčko hity

Klipy nonstop
21.00 CZ & SK

České a slovenské klipy nebo
živá vystoupení

22.00 Naked Attraction
22.30 Óčko flirt

ŠANCE NA LÁSKU!LÁSKU!
Kdypřijde tavaše!Karty znají odpověď!

PPPPPooooššššllleeeettteee SMS vvvveee ttttvvvaaarrruuuu 46ANK aaa vvvvaaaššššeeee
dddattttuuuummmmnnnaaarrrooozzzeeennnííí nnnnaaa čččíííslllooo 904 30 46

Zjistěte, co vás čeká od
profesionální jasnovidkyAdiny!

Pošletemi SMS ve tvaru 74EHZ a své datum narození
na číslo 904 30 55 nebo volejte na 906 70 30 35

Spirituální
E X P E R T

Beran 21. 3. – 20. 4.
Beraní nátura touží po lásce a porozumění, ale
zároveň jste zalezlí ve svém domově. Spole-
čenský život vámmomentálně nic neříká.

Váhy 23. 9. – 23. 10.
Momentálně se vám tohohromadímoc. V prá-
ci se fakt snažíte, dokonceděláte přesčasy, ale
přesto vidíte, kolik práce vám ještě chybí.

Býk 21. 4. – 21. 5.
Venuše je v trigonu s Uranem a díky tomu se
vám daří v oblastech milostného života. Hned
několikrát ucítíte pověstnémotýlky v břiše.

Štír 24. 10. – 22. 11.
V pátek vstoupí Slunce do vašeho znamení,
a to ovlivní vaše chování nadlouhoudobu. Tato
jasná hvězda způsobí, že jste plni energie.

Blíženci 22. 5. – 21. 6.
Zkuste udržet emoce na uzdě. Vaše impulzivi-
ta může tento týden napáchat víc škod než
užitku, a pakbysteněkterých slovmohli litovat.

Střelec 23. 11. – 21. 12.
Dávejte si pozor, jaké informace s novým zná-
mýmsdílíte. Pominulé zkušenosti, kdy vás po-
mlouval přítel, se rozhodnete být opatrní.

rak 22. 6. – 22. 7.
Některé požadavky od šéfa vám přijdou
absurdní. Občas navíc máte pocit, že vám za-
dává něco, co vůbec není ve vaší kompetenci.

kozoroh 22. 12. – 20. 1.
Zvládáte tolik aktivit, až je to k nevíře. Hlavně
se u toho skvěle bavíte a tento nabitý program
vás uspokojuje. Jste prostě rádi.

leV 23. 7. – 22. 8.
Milí Lvíčci, baví vás navazovat kontakty a máte
supervýřečnounáladu. Továmusnadní vlastně
vše, co se nyní ve vašem životě bude dít.

Vodnář 21. 1. – 20. 2.
Vaše pověstná energie stagnuje, milí Vodnáři.
Podzimní rovnodennost, chmurnédeštivédny,
ale i přepracovanost si vybraly svou daň.

Panna 23. 8. – 22. 9.
Máte plno skvělých nápadů díky skvělému
sextilu Merkuru s vaším znamením. Jste to-
várnou na kreativitu a nebojíte se toho využít.

ryBy 21. 2. – 20. 3.
Konečně se vám začne dařit! Merkur přináší
velký pracovní úspěch a díky příznivé konste-
laci hvězd jste pracovitější a spolehlivější.

týdenníhoroskop 19. 10. – 25. 10. 2020

Tuto službu poskytuje: E.M.A. Europe s.r.o., P.O. Box 14, Praha 5, 110 05, technicky zajišťuje Materna,
1 sms/55 Kč vč. DPH, 1min/70 Kč vč. DPH,max. délka hovoru 17minut, www.ema.bz, www.platmobilem.cz

Luštěnka

Počasí

Sudoku

TV tipy
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Je nejvýše položeným
chovným rybníkem
v Čechách.

Na hranici Vojenského výcvikového
prostoru Boletice leží vesnička Olši-
na. U ní se v nadmořské výšce 731me-
trů nachází stejnojmenný rybník,
který je národní přírodní památkou.
Byl vybudován počátkem 15. století.
Okolo něj vytvořil jeho správce –

podnik Vojenské lesy a statky –
7322 metrů dlouhou naučnou stez-
ku. Ta vede skutečnými šumavskými
mokřady, rašeliništi a přilehlými bio-
topy. Část trasy absolvujete po pova-
lových chodnících, místy je cesta vy-
sypána štěpkou, narazíte ale i na blá-
tivější terén. Na webových stránkách
NS Olšina, Facebooku i na přístupo-

vých cestách najdete „semafor,“ kte-
rý ukazuje aktuální podmínky na tra-
se. Na ni je třeba se vybavit podle
těchto podmínek, zejména vhodnou
obuví. V severní části rybníka jsou vy-
hlídkové mosty, z nichž můžete sle-
dovat nejen okolní krajinu, ale
i množství ptactva.
Na hrázi rybníka stojí unikátní pa-

mátkově chráněná rybářská bašta
z poloviny 15. století. V ní je umístě-
na expozice věnovaná nejen rybář-
ství, historii regionu, vojenských
lesů a myslivosti.
U rozlehlého rekreačního středis-

ka v jihozápadní části rybníka je v ná-
vštěvnickém centru stálá expozice vě-
novaná lesnictví a životě v lesích.
Děti tu potěší různé interaktivní hry
včetně audiovizuálních. Centrum je
obvykle mimo letní sezonu otevřeno
ve středu od 10 do 14 hodin, nebo po
předchozí domluvě. JOSEF ŠKVOR

● Autem: Z Českého Krumlova po silnici
číslo 39 směrem na Volary. Čtyři kilome-
try od Horní Plané je vesnička Hodňov
a od ní necelé 2 kilometry leží Olšina.

● Vlakem: Z Českých Budějovic, případně
z Českého Krumlova směrem do Horní
Plané. Na trase je zastávka Hodňov,
tady vystoupíte a jste přímo u rybníka.

Pohled z hráze rybníka Olšina METRO

VELKÝ SPECIÁL TÝDENÍKU

LÉKAŘSKÁ
ELITA ČESKA
• 116 stran rozhovorů o zdraví s největšími lékařskými
kapacitami

• Kolář, Pafko, Beneš, Dungl, Petruželka, Stodůlka, Špičák,
Neužil, Adámková atd.

• Alzheimer ° Klouby ° Léčba bolesti ° Srdce ° Oči ° Mozek °
Páteř ° Rakovina ° Infekce…

Speciál TÉMA lze objednat i přes SMS za zvýhodněnou cenu 45 Kč (včetně DPH) na tel.: 90211.
SMS pište ve tvaru TEMA SPECIAL jmeno prijmeni ulice cislo mesto psc.
Vzor: TEMA SPECIAL jan novak jindrisska 16 praha 100 00

Cena odeslané SMS podle běžného tarifu vašeho operátora, příchozí zpoplatněná SMS je v ceně 45 Kč
včetně DPH. Službu zajišťuje ATS.

PRÁVĚ

V
PRODEJI

Jak se tam dostanetePo stezce okolo
rybníku Olšina

inzerce
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Fotbalový boss
byl zatčen v pátek.
Řeší se ovlivňování
rozhodčích.

Místopředsedu Fotbalové aso-
ciace ČR (FAČR) Romana Berb-
ra, který je jedním z obvině-
ných v kauze ovlivňování fot-
balových zápasů, poslal soud

do vazby. Informovala o tom
Česká televize, podle které
jde do vazby i sportovní ředi-
tel druholigového Vyšehradu
Roman Rogoz. „Obvodní
soud pro Prahu 6 právě rozho-
dl o převzetí pana Berbra do
vazby, byť se domníváme, že
k tomu nejsou dány důvody.
Podali jsme si na místě stíž-
nost,“ uvedl v České televizi
Berbrův advokát Filip Seifert.
„Pokud jde o trestní stíhání,

tak s ním nesouhlasíme. Rov-
něž jsme proti němu podali
stížnost a budeme se řádně
hájit,“ dodal.
Roman Berbr byl zatčen

v pátek. Kriminalisté zasaho-
vali na několika místech re-
publiky včetně sídla FAČR na
pražském Strahově a zahájili
trestní stíhání dvaceti osob.
Podezřívají je z účasti na ko-
rupci a ovlivňování výsledků
zápasů, které podle nich řídi-

la organizovaná skupina. Za-
drženo bylo 19 lidí, uvedla
v tiskové zprávě státní zástup-
kyně Daniela Bártíková.
Média místopředsedu

FAČR za Čechy dlouhodobě
označují za kontroverzní oso-
bu, která má coby bývalý roz-
hodčí velký vliv na sudí. Pří-
padem se zabývá expozitura
v Ústí nad Labem a dozoruje
ji Vrchní státní zastupitelství
v Praze. ČTK

Romana Berbra včera
soud poslal do vazby

Omlazený český tým na me-
daili v prvním dílu Světového
poháru ve vodním slalomu
nedosáhl. Ve slovinském Ta-
cenu, kde kvůli koronaviru
začal seriál s velkým zpoždě-
ním, bylo maximem místo
páté kanoisty Vojtěcha Hege-

ra. Kanoistka Gabriela Satko-
vá skončila šestá a kanoista
Lukáš Rohan obsadil desátou
příčku. Juniorský mistr Evro-
py z roku 2017 Heger měl do-
tek na jedenácté brance a za-
řadil se hned za čtveřici zá-
vodníků s čistou jízdou. ČTK

Intimní

Skvělý start
Ester Ledecká obsadila na
úvod Světového poháru
20. místo v obřím slalomu
v Söldenu a poprvé v kari-
éře v této disciplíně v elit-
ním seriálu bodovala. Vý-
hrou zahájila sezonu Ital-
ka Marta Bassinová před
krajankou Federicou
Brignoneovou.

Salač bez bodu
Filipu Salačovi ve Velké
ceně Aragonie těsně unik-
lo třetí bodované umístě-
ní v mistrovství světa sil-
ničních motocyklů za se-
bou. Osmnáctiletý český
jezdec skončil v Moto3
šestnáctý. Salač přitom
zažil nejhorší kvalifikaci
v sezoně. ČTK

Vémola
je zpět
Jeden z nejpopulárnějších
českých MMA bojovníků
Karlos Vémola (nahoře) se
po téměř roční přestávce
vrátil vítězně do oktago-
nu. Souboj s Thomasem Ro-
bertsenem z Norska v Brně
ukončil na začátku třetího
kola a připsal si 28. výhru
ve 34. zápase. Vémola byl
favoritem a v prvním i dru-
hém kole měl navrch. Po-
dařilo se mu soupeře vždy
dostat na zem a obě kola
vyhrál. Ve třetím kole Nor
Čecha tvrdě trefil, ale Vé-
mola ho dostal na zem
a duel ukončil. V hlavním
zápase večera o pás šampi-
ona organizace Oktagon
ve velterové váze porazil
David Kozma Mátého Ker-
tésze z Maďarska. ČTK

Vyléčený Zlatan sestřelil v derby Inter
Podle útočníka AC Milán Zlatana Ibrahimovice mu nikdo nemohl zabránit v tom, aby na-
stoupil v městském derby proti Interu. Devětatřicetiletý švédský fotbalista se v sobotním
utkání 4. kola italské ligy po vyléčení z koronaviru vrátil na trávníky ve velkém stylu. Dvě-
ma góly rozhodl o výhře 2:1. „Trčel jsem doma dva týdny, takže jsem byl hladový a to se
potvrdilo. Trochu jsem ztratil chuť, ale každé tři dny mě testovaly a nikdo mi nemohl za-
bránit v tom, abych si derby zahrál,“ řekl Ibrahimovic. Kvůli onemocnění covidem-19 vy-
nechal čtyři soutěžní utkání, což se podepsalo na jeho fyzičce. AP

• SEXY KOZATKY! Do podprdy
se nevejdou! Piš SMS ve tvaru
32FUT a text na 909 15 50

• Rok po smrti manžela se cítím
zase jako znovuzrozená. Vím,
nejsem žádná krasavice, ale
mám jiné přednosti! Zašlu foto!
Magda 70. Vytoč 909 80 50 40
nebo mi pošli SMS na 909 15 45
s kódem 53HBZ a tvůj text!

E.M.A. Europe sro, POBox 14, Praha 05, 110 05, tech. zaj.Materna,
od 18let,1sms/50Kč, 1min/80Kč včDPH,max. délkahovoru

15minut, www.ema.bz,www.platmobilem.cz

Vodní slalom. Nejlepší
byl kanoista Heger

Krátce

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1



Již od

456 900 Kč


